
 فیلم های »عامه پسند« و »حدود ۸ صبح«، 
درحالی روی پرده رفتند که به دلیل اقبالی که 
پشت این آثار وجود دارد و البته زمان خوب 
اکران، امیدواری بسیاری را به وجود آورده اند 
تا در مانور قدرت نمایی آثار کودک و کمدی، 
بتوانند نماینده خوبی برای سینمای اجتماعی 
باشند. از صبح چهارشنبه ۱۸ آبانماه- ۲ 
فیلم »عامه پسند« و »ساعت ۸ صبح« به 
روی پرده رفته است. ۲ فیلم اجتماعی که 
ترکیب گونه ای فیلم های روی پرده را تغییر 
داده تا مخاطب، علاوه بر فیلم های کمدی و 
کودک جدید، پذیرای ۲ فیلم اجتماعی نیز 
باشد. »عامه پسند«، سومین ساخته سهیل 
بیرقی است که به نوعی تکمیل سه گانه زنانه 
کارگردان پس از من و عرق سرد است و به 
بعد دیگری از مساله تنهایی زنان مستقل 
پرداخته است. ایرنا نوشت، این فیلم در 
جشنواره سی وهشتم فجر نمایش داده شد و 
حاشیه هایی را به همراه داشت که این اتفاق ها، 

برخلاف دو فیلم قبلی کارگردان که در زمان 
اکران دچار حاشیه شدند، این بار در زمان 
رونمایی در جشنواره دستخوش حواشی شدند 
و از آن زمان تا امروز، همواره عنوان می شد که 
این فیلم، مشکلاتی در مسیر اکران عمومی 
دارد اما برخی خویشتنداری ها در عدم بروز 
رسانه ای مشکلات احتمالی این فیلم سبب 
شد تا اگر هم مشکلی بود، این مساله چندان 
در فضای بیرونی، مشمول حواشی نشود. این 
مدیریت درست سبب شد تا عامه پسند در 
یکی از بهترین زمان های سال به روی پرده 
برود و حالا انتظار بسیاری وجود دارد که 
این فیلم با استقبال قابل قبولی مواجه شود. 
در این زمینه، تیم بازیگران فیلم و پشتوانه 
نمایش عامه پسند در جشنواره فجر سال ۹۸، 
سبب می شوند تا منتظر یک استقبال خوب از 
نمایش عمومی این فیلم باشیم. هم چنان که 
این فیلم توانسته برای روز نخست خود، تعداد 
بلیت خوبی را پیش فروش کند و رقیبی جدی 

برای گیشه فیلم های اجتماعی امسال باشد. 
در این فیلم، فاطمه معتمدآریا در نقش اصلی 
ظاهر شده و هوتن شکیبا و باران کوثری نیز 
دیگر نقش های عامه پسند را بازی کرده اند. 
این فیلم همچنین می تواند تداومی بر حضور 
هوتن شکیبا در درام های اجتماعی سالیان 
اخیر سینمای ایران باشد. حال باید دید آیا 
شکیبا که با ملاقات خصوصی، فروش بیش از 
۳۴ میلیاردی را تجربه کرده، خواهد توانست 
با این فیلم، رکورد جدیدی را در سینمای 
این سال های ایران به ثبت برساند. »حدود 
۸ صبح« نیز دیگر فیلم کنجکاوی برانگیزی 
است که نخستین رونمایی خود را آغاز کرده 
و منتظر حضور در جشنواره فجر نمانده است. 
منوچهر هادی با این فیلم، پس از ۷ سال به 
سینمای اجتماعی بازگشته است و باید در 
انتظار اتفاقی خوب با این فیلم باشیم. هادی 
تبحر خاصی در پردازش سوژه های اجتماعی 
ملتهب دارد و باید دید، بازگشت این کارگردان 
به خاستگاه سینمایی خود، چه رخدادهایی را 
رقم می زند. هادی در این فیلم، ایفاگر یکی از 
نقش های اصلی بوده و آنها که فیلم را تماشا 
کرده اند، از بازی خوب این کارگردان سخن 
گفته اند. هادی در این فیلم علاوه بر کارگردانی 
و تهیه کنندگی، یکی از نویسندگان کار نیز 
است. محمدصادق رنجکشان که پیش تر 
خواستار همکاری با هادی شده بود، در این 
فیلم به عنوان سرمایه گذار حضور دارد. هادی 
همچنین پیش تر ادعا کرده بود که با این فیلم، 

رکورد فروش فیلم های اجتماعی را جابه جا 
خواهد کرد. البته که به احتمال زیاد، موفق 
خواهد شد تا رکورد فیلم های اجتماعی خود 
را بشکند چرا که رکورد تعداد مخاطب ۵ فیلم 
اجتماعی او در انحصار قرنطینه با حدود ۲۷۰ 
هزار مخاطب است که این آمار، احتمالا با این 
فیلم خواهد شکست. اما رکورد این سال های 
سینمای اجتماعی در اختیار فیلم های »متری 
شیش ونیم« با ۲ میلیون و ۳۱۷ هزار مخاطب، 
»فروشنده« با حدود ۲ میلیون و ۱۶۱ هزار 
مخاطب و »لاتاری« با ۱ میلیون و ۶۵۰ هزار 
مخاطب است. بنابراین »حدود ۸ صبح« اگر 
بخواهد این رکورد را جابه جا کند باید حدود 
۱۰۰ میلیارد تومان بفروشد تا بتواند با گذر از 
آمار »متری شیش ونیم«، به پرمخاطب ترین 
فیلم اجتماعی سالیان اخیر سینمای ایران 
تبدیل شود. رکوردی که اگر رقم بخورد، هادی 
را به کارگردانی تبدیل می کند که علاوه بر آثار 
کمدی، فیلم های اجتماعی او نیز به چنین 
استقبال چشم گیری نائل آمده است. عدم  تعدد 
فیلم های اجتماعی بر روی پرده و نمایش در 
زمان خوب، دو فاکتوری است که سبب می شود 
تا انتظار بالایی از این فیلم منوچهر هادی 
داشته باشیم. فیلمی که علاوه بر هادی، یکتا 
ناصر، کامبیز دیرباز ، سارا رسول زاده و حسن 
پورشیرازی در آن به ایفای نقش پرداخته اند. 
بر روی کاغذ، هر ۲ فیلم عامه پسند و حدود 
۸ صبح، از فرصت بسیارخوبی برای دیده 
شدن گسترده برخوردار هستند. ۲ انتخاب 
هوشمندانه برای این دوره اکران که در کنار 
آثار قدرتمند کمدی و گونه کودک و نوجوان، 
می تواند هوای تازه ای به اکران تازه نفس این 
روزهای سینمای کشور بدمد و اقبالی که در 
این مدت به سینماها شده را با شتاب بیشتری 

همراه کند.
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  سخنگوی انجمن سینماداران گفت: رکورد حضور روزانه 
مخاطب در سینما با حضور بیش از ۲۸۰ هزار نفر در روز سه شنبه 
۱۶ آبان ماه شکسته شد. محمدرضا صابری دبیر و سخنگوی 
انجمن سینماداران درباره شکستن رکورد حضور مخاطب در 
سینماهای کشور در یک روز بیان کرد: با حفظ تنوع مضمونی 
در فیلم های روی پرده و چینش صحیح اکران بیش از ۲۸۰ هزار 

نفر در یک روز )سه شنبه ۱۶ آبان ۱۴۰۲( از فیلم های روی پرده 
دیدن کردند. وی تاکید کرد: این میزان استقبال از فیلم ها در یک 
روز بی سابقه بوده که نویدبخش روزهای پر رونق تر برای سینمای 
کشور است. این مدیر سینمایی درباره دلیل این اتفاق مثبت 
در اکران توضیح داد: با تعامل درست بین سازمان سینمایی، 
شورای صنفی نمایش و انجمن سینماداران و نظارت اصولی بر 
اکران سینماها توانسته ایم در انتخاب فیلم ها و ژانر آنها به تنوع 
دست یابیم که این امر باعث می شود سلیقه های مختلف بتوانند 
آثار مدنظر خود را در سینما تماشا کنند. به گفته وی، لازمه 
احترام به مخاطب و همچنین دست اندرکاران سینما این است 
که فیلم ها در ژانرهای مختلف فرصت مناسبی برای اکران داشته 
باشند. صابری اضافه کرد: اگر این روند ادامه دار باشد تا پایان 

سال هدفگذاری هزار میلیارد فروش برای سینمای ایران محقق 
خواهد شد. دبیر و سخنگوی انجمن سینماداران با اشاره به اینکه 
فیلم های کودک و نوجوان هم روزهای پررونقی در اکران را تجربه 
می کنند، عنوان کرد: در کنار مدیریت اصولی، تنوع ژانر فیلم های 
روی پرده و پربودن سبد اکران برای هر سلیقه از ژانر کودک و 
نوجوان تا کمدی، درام اجتماعی، دفاع مقدس و... در دستیابی به 
این موفقیت بزرگ تاثیر بسزایی داشته است. این مدیر سینمایی 
تاکید کرد که در صورت توجه درست به ژانرهای مختلف، مخاطب 
نیز از آنها استقبال خواهد کرد و این امر به رونق تولید متنوع منجر 
خواهد شد. صابری در پایان به مصوبه اخیر مجلس برای بازگشت 
تعرفه آب و برق سینماها به حالت فرهنگی اشاره و از پیگیری وزیر 
فرهنگ و رییس سازمان سینمایی برای تحقق آن قدردانی کرد.

سخنگوی انجمن سینماداران:

 رکورد حضور روزانه مخاطب 
در سینما شکسته شد

 مدیرعامل خانه تئاتر: 
فعلا می مانم 

عامل  مدیر  ذاکر،  نعیمی  مقصود   
این  از  گذشته  هفته  که  تئاتر  خانه 
سمت کناره گیری کرده بود، اعلام کرد 
که در این جایگاه باقی می ماند. او در 
گفت وگویی کوتاه با ایسنا درباره نتایج 
استعفای خود گفت: در جلسه ای که 
به تازگی با بعضی از اعضای هیات مدیره 
خانه تئاتر داشتیم و بعد از شنیدن نکات 
و نگرانی هایی که این دوستان از باب 
اهداف و امور خانه تئاتر داشتند، به این 
نتیجه رسیدیم که در حال حاضر به نفع 
ساختار خانه تئاتر است که در این سمت 
بمانم. نعیمی ذاکر ادامه داد: از اول هم 
هدف همه ما پیگیری اهداف خانه تئاتر 
بود و من هم که قصد خودزنی ندارم. به 
همین دلیل به دوستان گفتم مشکلی 
برای ماندن ندارم و امیدوارم شرایط را 
به گونه ای پیش ببریم که به نفع اعضای 
خانه تئاتر باشد و بتوان برای پیگیری امور 

انجمن ها تصمیم گیری کرد.

خسرو خسروشاهی:
۲ سال است فعالیتی ندارم

 خسرو خسروشاهی، دوبلور و مدیر 
دوبلاژ مطرح کشورمان خداحافظی با 
دوبله را تکذیب و بیان کرد که هنوز چند 
فیلم هست که آرزوی دوبله آنها را دارد. 
خسرو خسروشاهی در گفت وگو با مهر 
با اشاره به اینکه این روزها بعد از سپری 
کردن یک دوره بیماری در منزل مشغول 
استراحت است، بیان کرد: این روزها در 
منزل هستم و فعالیتی ندارم هرچند آرزو 
دارم فرصتی فراهم شود تا بتوانم یکی دو 
فیلم را که خیلی به آنها علاقه مند هستم، 
دوبله کنم که هر وقت شرایطش مهیا شود 
اسم آن فیلم ها را بیان می کنم. وی درباره 
شایعه ای که در فضای مجازی نسبت به 
خداحافظی وی با عرصه دوبله مطرح شده 
بود، گفت: من هنوز دوبله را دوست دارم 
و همانطور که گفتم اگر شرایطی فراهم 
شود ۲ فیلم هست که می خواهم دوبله 
کنم اما خودم هم سرمایه چندانی ندارم 
که بخواهم برای دوبله این آثار هزینه 
کنم. خسروشاهی عنوان کرد: ۲ سالی 
است که فعالیتی در این حوزه ندارم چراکه 
زمینه برای کار فراهم نیست. در بیرون از 
تلویزیون که معلوم نیست کار برای چه 

کسی است و چه کسی صاحبکار است. 

 در پی تحقیقات گسترده پلیس پرتغال در خصوص فساد 
مالی مربوط به پروژه های استخراج لیتیوم، نخست وزیر این 
کشور اروپایی از سمت خود استعفا کرد. »آنتونیو کاستا« 
از سمت خود به عنوان نخست وزیر پرتغال استعفا کرد. بر 
اساس گزارش شبکه »راشاتودی«، مأموران پلیس پرتغال 
در حال تحقیق در خصوص فساد مرتبط با استخراج لیتیوم 
و دیگر پروژه های ملی هستند. »کاستا« به همراه برخی از 
نزدیکان خود، مورد تحقیقات گسترده نیروهای امنیتی 
پرتغال قرار گرفته اند. طبق گزارش راشاتودی، کاستا در 
جریان یک سخنرانی تلویزیونی، استعفای خود را درست 
ساعاتی پس از نشست با »مارسلو ربلو دسوز« رئیس جمهور 
پرتغال اعلام کرد و ارتکاب هرگونه اقدام اشتباه را رد کرد و 
تصریح کرد که هرگونه سوءظن با دفتر وی سازگاری ندارد. 
طبق این گزارش، کاستا گفته است که تا زمان انتخاب یک 
جانشین به عنوان نخست وزیر موقت پرتغال به فعالیت ادامه 

می دهد اما قصد ندارد برای دوره چهارم در این سمت خدمت 
کند. پلیس ملی پرتغال اعلام کرد که یکسری حکم بازداشت 
مربوط به تحقیقات در خصوص اتهام فساد و سوء استفاده 
از نفوذ مقام های ارشد پرتغال را اجرا کرده اند. نیروهای 
امنیتی پرتغال همچنین »ویتور اسکاریا« رئیس  دفتر کاستا 
و چهار نفر دیگر را بازداشت کردند و »جوآئو گالامبا« وزیر 
زیرساخت و »نونو لاکاستا« رئیس سازمان محیط زیست 
پرتغال را نیز متهم به فساد کردند. جرایم فساد مربوط به 
پروژه های استخراج لیتیوم در »باروسو« و »مونتالگر« در 
شمال پرتغال و دو پروژه مهم زیرساختی در شهر بندری 
»ساینز« یک کارخانه هدیروژه و مرکز داده ها می شود. 
مظنونان ظاهرا  به طور غیرقانونی مجوز تولید و توسعه این 
پروژه ها را تسهیل کرده و از نام نخست وزیر پرتغال برای 
پیشبرد تصمیمات خود سوءاستفاده کرده بودند. پیش تر، 
اعتراضاتی علیه پروژه های لیتیوم توسط سازمان های 

محیط زیست و ساکنان محلی در مناطقی که در آن معادن 
مستقر شده بود، برگزار شده بود. منتقدان می گویند کیفیت 
ذخایر آنقدر پایین است که نمی توان آسیب های زیست 
محیطی را که استخراج آن ها ایجاد می کند توجیه کرد. 
هم اکنون رئیس جمهور پرتغال باید در خصوص درخواست 
برای برگزاری انتخابات زودهنگام پارلمانی یا صدور مجوز 
برای حزب سوسیالیست کاستا با ۱۲۰ کرسی از مجموع 
۲۳۰ کرسی پارلمانی، به منظور انتخاب یک نخست وزیر 
جدید، تصمیم گیری کند. رئیس جمهور پرتغال نمایندگان 
احزاب سیاسی را فراخوانده است تا چهارشنبه رایزنی هایی 
را درباره سرنوشت نخست وزیر جدید این کشور اروپایی 
انجام دهند. کاستا برای اولین بار در سال ۲۰۱۵ به عنوان 
نخست وزیر برگزیده شد و پرتغال در دوران نخست وزیری 
وی شاهد رشد اقتصادی زیادی بود. وی یک نامزد قدرتمند 
برای برگزیده شدن به عنوان رئیس بعدی کمیسیون اروپا 
که در نوامبر ۲۰۲۴ به پایان می رسد، محسوب می شده 
است. با این حال، آخرین دوره ریاست کاستا با رسوایی های 
متعددی همراه بود و بیش از ده ها تن از کارکنان او به دلایل 

مختلف در دو سال گذشته استعفا دادند.

 وزیر خارجه روسیه گفت: کاهش تدریجی و مستمر 
سهم دلار و یورو در بازار جهانی مشاهده شده و در میان 
شرکت کنندگان در فرآیند دلارزدایی، انجمن هایی مانند 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا و کشورهای مشترک المنافع 
حضور دارند. »سرگئی لاوروف« ادامه داد: فرآیندهای 
دلارزدایی در جهان شتاب بیشتری خواهند گرفت. لاوروف 
در دیدار با مسئولان سفارتخانه های خارجی در مسکو، 
توضیح داد: »کاهش تدریجی و مستمر سهم دلار و یورو در 
بازار جهانی مشاهده شده است. در میان شرکت کنندگان 

در فرآیند دلارزدایی، انجمن هایی مانند اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا و کشورهای مشترک المنافع حضور دارند.« به 
نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی درباره احتمال 
بازگشت روسیه به توافق صادرات غلات از بنادر اوکراین 
در دریای سیاه هم اظهار داشت: »بخش مربوط به روسیه 
در این توافق به طور کامل متوقف شده و سازمان ملل نیز 
هیچ تلاشی در این زمینه نمی کند.« وزیر خارجه روسیه 
با بیان اینکه هدف تحریم های غرب علیه روسیه ایجاد 
شورش و ایجاد نارضایتی در بین شهروندان روس است، 

گفت: »ضرر اتحادیه اروپا از تحریم های ضدروسی، بر 
اساس محتاطانه ترین برآوردها بالغ بر ۲۵۰ میلیارد یورو 
بوده است.« طبق این گزارش، لاوروف در بخش دیگری 
از صحبت هایش درباره خرابکاری سال گذشته در خطوط 
لوله انتقال گاز »نورد استریم ۱ و ۲« افزود: »روسیه هنوز 
نمی تواند پاسخ روشنی از غرب درخصوص تحقیقات حول 
این حادثه بگیرد و آنها همه اطلاعات را مخفی کرده اند.« 
وی همچنین درباره رفتار دوگانه آمریکا در قبال تحریم 
روسیه نیز افشا کرد که واشنگتن باوجود فشارآوردن به 
اروپا برای کنار گذاشتن واردات هرچیزی از روسیه، اما 
خود همچنان به خرید اورانیوم و سایر مواد حیاتی از مسکو 

ادامه می دهد.

نخست وزیر پرتغـــال استعفا کرد

سرگئی لاوروف: 
فرآینددلارزداییدرجهانشتابمیگیرد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

ضرب الاجل مجلس نمایندگان آمریکا 
برای جلوگیری از تعطیلی دولت

 همزمان با تشدید احتمالات مبتنی بر تعطیلی دولت 
آمریکا، جمهوری خواهان مجلس نمایندگان این کشور 
بر سر تصویب برنامه بودجه با یکدیگر به اختلاف نظر 
خورده اند. جمهوری خواهان مجلس نمایندگان آمریکا 
هنوز نتوانسته اند برنامه واحدی را جهت رسیدگی به 
برنامه بودجه در آستانه مهلت قریب الوقوع تعطیلی دولت 
در تاریخ ۱۷ نوامبر ارائه کنند. به گزارش »نیوزویک«، در 
حالی که تنها ۱۰ روز فرصت برای جلوگیری از تعطیلی 
دولت آمریکا فرصت باقی مانده است، رئیس مجلس 
نمایندگان آمریکا عنوان کرد که اعضای حزبش هنوز 
در مورد انجام یک برنامه ریزی رو به جلو در این زمینه 
به نتیجه نرسیده اند. »مایک جانسون« در اظهاراتش 
عنوان کرده است که شک نکنید لایحه بودجه جهت 
جلوگیری از تعطیلی دولت را به گونه ای پیش خواهیم برد 
که مردم آمریکا به آن افتخار کنند. وی اذعان کرده است 
که بحث های بسیار گسترده و مثبتی در مورد گزینه های 
روی میز بین نمایندگان شکل گرفته است که به زودی 
نتایج آنها به طورعلنی از سوی وی به عنوان رئیس مجلس 
نمایندگان مطرح می شود. اظهارات جانسون در بحبوحه 
عدم اطمینان در مورد نحوه واکنش جمهوریخواهان 
مجلس نمایندگان به تاریخ تعطیلی قریب الوقوع دولت 
بیان می شود. در حالی که کنگره آمریکا باید سالانه ۱۲ 
لایحه تخصیصی در زمینه هزینه های دفاعی و غیردفاعی 
را تصویب کند تا آژانس های فدرال به فعالیت خود ادامه 
دهند، در دهه های اخیر این لوایح در بسته های قانونی 
بزرگ تری مورد بررسی قرار گرفته اند و فرآیند کار را ساده 
تر کرده اند. با این حال، از سال ۲۰۲۳، جمهوریخواهان رای 
دادن به هر یک از لوایح مربوط به مخارج دولت را یک به یک 
مورد بررسی قرار داده اند. علاوه بر این، مجلس نمایندگان 
آمریکا کاهش کسری بودجه فدرال را در راس اولویت های 
خود قرار داده که این امر منجر به عدم حمایت دموکرات ها 
از این لوایح شده است. با توجه به چالش هایی که مجلس 
نمایندگان آمریکا و سنای تحت کنترل دموکرات ها برای 
رسیدن به توافق بر سر این ۱۲ لایحه دارند، بسیاری مایلند 
برای جلوگیری از تعطیلی دولت در تاریخ ۱۷ نوامبر، 
باردیگر بدون تنش میان نمایندگان قطعنامه ای تصویب 
شود. »نیلی کندی« از ایالت لوئیزیانا و »جری موران« 
از ایالت کانزاس از جمله جمهوری خواهانی هستند که 
از این قطعنامه حمایت می کنند. نگرانی ها از احتمال 
تعطیلی دولت در حالی افزایش پیدا می کند که موسسه 
غیرحزبی بروکینگز در این رابطه عنوان می کند، تعطیلی 
طولانی مدت دولت می تواند باعث اختلال در روند اشتغال 
افراد شده و بر ارائه برخی موارد مانند درخواست گذرنامه 
و سایر خدمات دیگر دولت آمریکا تاثیرات منفی بگذارد. 
همان طور که تعطیلی های گذشته رشد تولید ناخالص 

داخلی آمریکا را کاهش داده است. 

 ولادیمیر پوتین  مطرح کرد 

  نقش منطقه اوراسیا در نظم نوین جهانی
کوتــــاه

 رئیس جمهوری روسیه درحالیکه نظام بین الملل در 
حال گذار است، اعلام کرد که برای نظم نوین جهانی فضای 
صلح آمیز و مرفه منطقه اوراسیا لازم و ضروری است. به 
گزارش اسپوتنیک، ولادیمیر پوتین گفت: توسعه یک نظم 
نوین و عادلانه تر جهانی مبتنی بر قوانین بین المللی یک روند 
غالب در مرحله فعلی توسعه جهان شده است. رئیس جمهور 
روسیه ابراز عقیده کرد که ایجاد یک فضای مرفه، باثبات و 
صلح آمیز مشترک در اوراسیا یک بخش جدایی ناپذیر از این 
روند است. پوتین همچنین بیان کرد که کشورهای مستقل 
مشترک المنافع )CIS( یک بخش جدایی ناپذیر از ثبات و صلح 
در منطقه اوراسیا هستند. به گفته پوتین، روسیه یک فرمت 
منطقه ای دیگر در نظر دارد که جامعه کشورهای مستقل 
است تا به یک بخش جدایی ناپذیر از تلاش ها با هدف حمایت 

از صلح و ثبات در کل فضای اوراسیا تبدیل شود. وی با تاکید 
بر اینکه روسیه قرار است از اول ژانویه ۲۰۲۴ ریاست CIS را بر 
عهده بگیرد، توضیح داد که اولویت های اصلی این کشور شامل 
تعمیق همکاری های اقتصادی، گسترش روابط فرهنگی و 
بشردوستانه، و تماس ها در حوزه امنیت و اجرای قانون است. 
رئیس جمهور روسیه در مورد سازمان همکاری های شانگهای 
)SCO(، خاطرنشان کرد که روسیه انتظارات زیادی از آن دارد 
زیرا این ساختار دارای ظرفیت سیاسی و اقتصادی قوی است. 
پوتین در این خصوص تشریح کرد: ما از سازمان همکاری های 
شانگهای که ۲۶ کشور را گردهم می آورد، انتظارات زیادی 
داریم، زیرا این ساختار دارای ظرفیت قوی سیاسی و اقتصادی 
یکپارچه است و محدوده جغرافیایی از جنوب و جنوب شرق 

آسیا تا خاورمیانه و اروپا را در بر می گیرد.

پسکوف:
   توقیف اموال روسیه 

برای عاملان آن پرهزینه است
 سخنگوی کاخ کرملین هشدار داد که توقیف دارایی های 
روسیه در خارج از این کشور برای کسانی که این کار را انجام 
می دهند، پرهزینه خواهد بود. »دیمیتری پسکوف« گفت: 
مسکو آماده گفت وگو درمورد ثبات راهبردی است. پسکوف 
توضیح داد: »فعلا پیش نیاز در این زمینه فراهم نشده اما 
گفت وگو درباره ثبات راهبردی بین روسیه و غرب ضروری 
است؛ هرچند نه به صورت سخنرانی و بیانیه های یکجانبه.« 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی ادامه داد: »توقیف 
دارایی های روسیه در خارج از کشور برای کسانی که این کار را 
انجام می دهند، پرهزینه خواهد بود و اقدامات تلافی جویانه ای 
در این زمینه وجود دارد اما بعید است که متقابل باشد.« اعلام 
شد کمیته امور خارجی مجلس نمایندگان آمریکا از طرحی 
حمایت کرده که به رئیس جمهور این کشور اجازه توقیف اموال 
روسیه در آمریکا و همچنین به وزارت خارجه اجازه انتقال 
آنها به اوکراین را می دهد. سخنگوی کرملین همچنین درباره 
اظهارات »نیکلای پاتروشف« دبیر شورای امنیت ملی روسیه 
در مورد افزایش خطر استفاده از سلاح های کشتار جمعی، 
تصریح کرد که مواضع او، مواضع رسمی دولت مسکو است. 
طبق این گزارش، پسکوف در این باره اضافه کرد: »ماهیت 
تهاجمی کشورهای غربی علیه روسیه بر کسی پوشیده نیست، 
ولی ما یک دکترین داریم و همه چیز در آن نوشته شده است.«

 هشدار چین به »استونی«
 سخنگوی وزارت امور خارجه چین در واکنش به افتتاح 
دفتر نمایندگی تایوان در استونی، گفت: تالین به اصل 
سیاست چین واحد پایبند باشد. وانگ ونبین، سخنگوی 
وزارت امور خارجه چین در واکنش به اجازه استونی به تایوان 
برای افتتاح دفتر نمایندگی این جزیره در تالین، تاکید کرد: 
مقامات استونی باید به سیاست اصل چین واحد پایبند باشند 
و به تایوان اجازه ایجاد هیچ دفتری رسمی در پایتخت این 
کشور را ندهد. وزارت خارجه استونی هفته گذشته گفت که 
»آمادگی دارد تاسیس یک نمایندگی اقتصادی یا فرهنگی 
غیردیپلماتیک تایپه را بپذیرد.« این وزارتخانه افزود: تقویت 
چنین روابطی با تایوان در تضاد با سیاست چین واحد نیست. 
گوو شیائومی سفیر چین در استوونی به تازگی نسبت به این 
موضوع متذکر شده بود که در صورت افتتاح این نمایندگی، 
خاک این کشور را ترک می کند. استونی سال گذشته از توافق 
همکاری اقتصادی تحت رهبری چین میان کشورهای اروپای 
مرکزی و شرقی و چین خارج شد. جاوشیه جوزف وو وزیر 
خارجه تایوان هم قرار است هفته آینده برای شرکت در یک 
سمینار سیاست خارجی به استونی، سفر کند. این سمینار 
توسط یک اندیشکده استونیایی به نام »مرکز بین المللی دفاع 
و امنیت« سازماندهی شده است. قرار است در این سمینار 

نخست وزیر تایوان سخنرانی داشته باشد.

 بازگشت »کلاری« با »مدیری« به سینما 
 مراحل فنی فیلم »آینه« به کارگردانی محمود کلاری در 
آخرین روزهای خود قرار دارد تا جدیدترین ساخته کلاری پس 
از ۲۳ سال دوری از کارگردانی، طی روزهای آینده آماده نمایش 
شود. به گزارش ایرنا، جدیدترین ساخته محمود کلاری، پس از 
طی آخرین مراحل فنی، آماده نمایش شد. در این فیلم که به 
احتمال فراوان، نام آن تغییر پیدا خواهد کرد، مهران مدیری در 
نقش اصلی ظاهر شده است. مدیری در این فیلم، تجربه ای جدید 
در بازیگری را از سر گذرانده است. اخبار غیررسمی حکایت از 
حضور علی شادمان، فریبا نادری، سمیرا حسن پور و پژمان بازغی 
در این پروژه دارند. نخستین رونمایی از آینه در جشنواره فیلم 
فجر امسال خواهد بود. محمود کلاری؛ مدیر فیلمبرداری باسابقه 
سینمای ایران است که در کارنامه خود، تجربه فعالیت در حدود 

۸۰ فیلم سینمایی را دارد.

 »شهربانو« بهترین فیلم 
جشنواره بالیوودی شد

 فیلم سینمایی »شهربانو« ساخته مریم بحرالعلومی برنده 
جایزه بهترین فیلم جشنواره بین المللی TIFFS هندوستان 
شد. فیلم سینمایی شهربانو به کارگردانی مریم بحرالعلومی 
تنها  به عنوان  تازه ترین حضور جشنواره ای خود،  که در 
 نماینده سینمای ایران در بخش مسابقه جشنواره بین المللی 
  The international film festival of Srinagar TIFFS
هندوستان رقابت داشت، موفق به کسب جایزه بهترین فیلم این 
رویداد بالیوودی شد. مراسم اختتامیه این جشنواره، ۲۶ اکتبر 
۲۰۲۳ در تالار بزرگ  Tagore ایالت کشمیر هندوستان برگزار 
شد و اعلام جایزه بهترین فیلم جشنواره برای »شهربانو« با عنوان 
انگلیسی »Lady of the City« به معنای بانوی شهر، مورد 
تشویق چشمگیر سینماگران و میهمانان حاضر قرار گرفت. فرشته 
صدرعرفایی، بهناز جعفری، گلاره عباسی، سامان صفاری، محمد 
ولی زادگان، علی کیان ارثی، ترنم کاظمی و بهرنگ علوی، با حضور 
یوسف تیموری، صدای مه لقا باقری، بازیگران »شهربانو« هستند 
.دیگر عوامل سازنده این فیلم سینمایی عبارتنداز: کارگردان: 
مریم بحرالعلومی، نویسنده: پژمان تیمورتاش، مدیر فیلمبرداری: 
مسعود امینی تیرانی، مدیر صدابرداری: علی کیان ارثی، طراحی 
و ترکیب صدا: محمود موسوی نژاد، تدوین: سینا گنجوی، طراح 
صحنه: بابک کریمی طاری، طراح لباس: فرحناز نادری، طراح 
گریم: امید گلزاده، آهنگساز: امیریل ارجمند، اصلاح رنگ: 
سامان وفایی، برنامه ریز: حبیب قلی زاده، دستیار اول کارگردان: 
مجید مافی، منشی صحنه: فرشته حجازی، عکاس: پویان بحق، 
پشت صحنه: علی یعقوبی، مشاور رسانه ای: مریم قربانی نیا، مدیر 
تدارکات: حسین میرزامحمدی، مدیر تولید: روح اله مهاجری، 
تهیه کننده: پگاه احمدی، سرمایه گذاران: مریم بحرالعلومی و 
بنیاد سینمایی فارابی، پخش بین الملل: بحرفیلم، مجری طرح: 

مریم بحرالعلومی.

با »عامه پسند« و »حدود ۸ صبح«

 آیا سینمای اجتماعی رونق می گیرد؟


